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  OR.0002.2.2022 
  
 

PROTOKÓŁ Nr XXXVII/22 
 z XXXVII zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 23 lutego 2022 r. 
od godz. 11:00 do godz. 12:55 

 
Porządek obrad 

 
1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja planów budowy farm wiatrowych przez Spółkę DOMREL Biuro Usług 

Inwestycyjnych Sp. z o.o. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXV zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

22 grudnia 2021 r.  
5. Przyjęcie protokołu z XXXVI nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

26 stycznia 2022 r.  
6. Odczytanie sprawozdania z wykonania planu pracy Rady Miejskiej w Zalewie za 2021 

rok. 
7. Odczytanie sprawozdań z wykonania planów pracy komisji stałych za 2021 rok. 
8. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej  

w Zalewie. 
9. Zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
10. Podjęcie uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2022- 2039, 
2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania, 

4) w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego w ramach „Korpusu 
Wsparcia Seniorów” Moduł II w formie: „Opieka na odległość” na rok 2022, 

5) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i domowników, 

6) w sprawie dokonania zmian w treści Załącznika do Uchwały Nr XV/81/07 Rady 
Miejskiej w Zalewie z dnia 29 sierpnia 2007 r. w sprawie: Regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Zalewo. 
 

11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie obrad. 

             
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XXXVII zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w Zalewie Krzysztof Gawryś.  
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś powiedział, że w posiedzeniu uczestniczy  
12 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista 
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obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). Następnie oddał głos Burmistrzowi 
Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński poprosił o wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów 
uchwał: 
 

7) w sprawie uznania petycji za bezzasadną, 
8)  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków OSP 

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, 
9) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 

Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN Północ” Sp. z o.o. z siedzibą w Olsztynie. 
 
Wyjaśnił, że wynika to z dynamiki zdarzeń. 
 
O godzinie 11:02 na sesję przybył Radny Krzysztof Przybylski. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś dodał, że punkt 3 obrad zostanie przesunięty 
(przedstawiciele firmy dojadą w trakcie trwania sesji). Poddał pod głosowanie porządek obrad ze 
zmianami.  
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 

Przyjęty porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXV zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
    22 grudnia 2021 r.  
4. Przyjęcie protokołu z XXXVI nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
    26 stycznia 2022 r.  
5. Odczytanie sprawozdania z wykonania planu pracy Rady Miejskiej w Zalewie za       
    2021 rok. 
6. Odczytanie sprawozdań z wykonania planów pracy komisji stałych za 2021 rok. 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie pomiędzy Sesjami Rady     
     Miejskiej w Zalewie. 
8. Zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
9. Podjęcie uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2022- 2039, 
2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania, 

4) w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego w ramach „Korpusu 
Wsparcia Seniorów” Moduł II w formie: „Opieka na odległość” na rok 2022, 

5) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu określającego zasady 
prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i domowników, 

6) w sprawie dokonania zmian w treści Załącznika do Uchwały Nr XV/81/07 Rady 
Miejskiej w Zalewie z dnia 29 sierpnia 2007 r. w sprawie: Regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Zalewo, 

7) w sprawie uznania petycji za bezzasadną, 
8)  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków OSP 

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach, 
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9) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN Północ” Sp. z o.o. z siedzibą w Olsztynie. 
 

10. Prezentacja planów budowy farm wiatrowych przez Spółkę DOMREL Biuro Usług         
      Inwestycyjnych Sp. z o.o.  
11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie obrad. 

             
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXV zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
22 grudnia 2021 r.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu.   
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXXVI nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
26 stycznia 2022 r.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu.   
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 5. Odczytanie sprawozdania z wykonania planu pracy Rady Miejskiej w Zalewie za  
2021 rok. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał sprawozdanie z wykonania planu pracy 
Rady Miejskiej w Zalewie za 2021r. (załącznik nr 2 do protokołu).  
 
Ad. 6. Odczytanie sprawozdań z wykonania planów pracy komisji stałych za 2021 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Nidzgorski odczytał sprawozdanie z pracy Komisji za 
2021 rok (załącznik nr 3 do protokołu). 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Teresa Jakubiec odczytała sprawozdanie 
z pracy Komisji za 2021 rok (załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Aktywizacji Gospodarczej Planowania Teresa 
Jakubiec odczytała sprawozdanie z pracy Komisji za 2021 rok (załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Wioletta Żołądkiewicz 
odczytała sprawozdanie z pracy Komisji za 2021 rok (załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej i Ochrony 
Środowiska Dorota Obszańska odczytała sprawozdanie z pracy Komisji za 2021 rok (załącznik  
nr 7 do protokołu). 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Handlu i Usług Jan Gal odczytała sprawozdanie z pracy 
Komisji za 2021 rok (załącznik nr 8 do protokołu). 
 
Ad. 7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej 
w Zalewie. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński złożył sprawozdanie z działalności za okres  
od 23 grudnia 2021r. do 23 lutego 2022r.  (załącznik nr 9 do protokołu).  
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Ad. 8. Zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
 
Brak zapytań, interpelacji i wniosków Radnych.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwał: 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 
 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      
2022- 2039.  
 

Wiceprzewodniczący poinformował, że projekty uchwał były odczytywane i omawiane na 
posiedzeniach Komisji. 
 
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r. 
 
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 
 

3) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. 
 

Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 
 

4) w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego w ramach 
„Korpusu Wsparcia Seniorów” Moduł II w formie: „Opieka na odległość”  
na rok 2022. 
 

Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 

 
5) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia Regulaminu 
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określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników  
i domowników. 

 
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały 
 

6) w sprawie dokonania zmian w treści Załącznika do Uchwały Nr XV/81/07 Rady 
Miejskiej w Zalewie z dnia 29 sierpnia 2007 r. w sprawie: Regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Zalewo. 

 
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały 
 

7) w sprawie uznania petycji za bezzasadną. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Teresa Jakubiec poinformowała, że 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 18 lutego 2022r. odbyła posiedzenie, podczas którego 
rozpatrzyła złożoną petycję. Komisja zapoznała się z dokumentami i wysłuchała wyjaśnień 
złożonych przez pracownika Urzędu. W wyniku analizy uznano, że petycja jest bezzasadna.  
 
Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały 
 

8)  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 
OSP w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 
ćwiczeniach. 

 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, co będzie ze szkoleniami organizowanymi dla strażaków,  
np. przez Powiat lub inną instytucję (czy strażacy otrzymają wynagrodzenie).  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że bez wiedzy Gminy szkolenia nie są robione. 
 
Wobec braku innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały 
 

9) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa „KZN Północ” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Olsztynie. 
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Wobec braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Uchwała została podjęta.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński w nawiązaniu do podjętej uchwały poinformował, że wśród 
mieszkańców Gminy jest duże zainteresowanie dynamiką prac związanych z budową mieszkań  
w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. Do Urzędu złożono ponad 200 ankiet, w których 
mieszkańcy wyrazili chęć nabycia mieszkań.   
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, czy ustalono kryteria przydziału mieszkań. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński odpowiedział, że osoby, które będą chciały nabyć mieszkanie, 
muszą być mieszkańcami Gminy, posiadać środki, aby opłacić czynsz i ratę za mieszkania przez 
20 lat, ale równocześnie nie mogą to być osoby bogate. 
 
Ad. 10.  Prezentacja planów budowy farm wiatrowych przez Spółkę DOMREL Biuro Usług 
Inwestycyjnych Sp z o.o. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przywitał Dyrektora ds. Rozwoju Spółki DOMREL 
Michała Wiśniewskiego oraz Kierownika Projektu Szymona Dąbrowskiego i udzielił im głosu. 
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski powiedział, że chciałby zapoznać 
Radnych z propozycją jaką mają dla mieszkańców Gminy (budowa wiatraków).  Przedstawił zakres 
działalności Firmy. Poinformował o planowanej zmianie zapisów ustawy dotyczącej możliwości 
budowy farm wiatrowych i możliwości ich montażu na terenie Gminy Zalewo. Omówił proces 
budowy i eksploatacji farm wiatrowych.   
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński zapytał, czy Spółka w analizach dotyczących ewentualnej budowy 
farm wiatrowych, brała pod uwagę warunki środowiskowe obowiązujące na terenie Gminy (otulina 
Parku Krajobrazowego).  
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że przy analizie brano pod 
uwagę warunki środowiskowe. Dodał, że nawet gdyby we wszystkich zakładanych lokalizacjach 
nie udało się postawić wiatraków, to przy zastosowanej technologii inwestycja jest opłacalna (nawet 
przy 6-7 lokalizacjach). 
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, gdzie planowane jest wyprowadzenie prądu. 
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że dopiero po uchwaleniu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będzie wiadomym, ile wiatraków będzie 
można wybudować i wówczas dopiero będzie można ubiegać się o odbiorcę energii.  
 
Radny Mirosław Czyszek zapytał, czy Spółka planuje wykorzystać dotychczasowe Studium 
Uwarunkowań Przestrzennych i plany miejscowe. 
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że nie mogą wykorzystać 
dotychczasowych dokumentów (studium, plany miejscowe), gdyż przepisy się zmieniają  
i nakładają nowe obowiązki oraz procedury, które koniecznie trzeba zastosować chcąc budować 
farmy wiatrowe.  
 
O godzinie 12:36 sesję opuściła Radna Dorota Obszańska.  
 
Rady Mirosław Czyszek zapytał, czy będzie robiona ekspertyza ornitologiczna. 
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że wykonane wcześniej 
ekspertyzy ornitologiczne są pomocne, ale dla potrzeb ewentualnej inwestycji będzie trzeba 
wykonać nowe.  
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Radny Krzysztof Przybylski zapytał, na jak długi okres podpisywane byłyby umowy z osobami na 
gruntach, których miałyby powstać wiatraki.  
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że wiatraki są tak 
budowane, by mogły być eksploatowane przez około 30 lat. Firma z właścicielami gruntów, na 
których miałyby być wybudowane wiatraki, podpisuje umowy dzierżawy terenu na okres 29-30 lat. 
Umowy zawierane są już na etapie przygotowania planów miejscowych, a nie na etapie 
eksploatacji wiatraków. Po zakończeniu umowy Spółka zobligowana jest do zdemontowania 
wiatraków, to co zostaje to fragment fundamentów (niewidoczny i nie przeszkadzający  
w użytkowaniu gruntów rolniczo) oraz kable (właściciele generalnie nie chcą, aby były usuwane).   
Dodał, że w przypadku instalacji fotowoltaicznej są zobligowani zdemontować instalację, a grunt 
przeklasyfikować na grunt orny.  
 
Rady Krzysztof Przybylski zapytał, jaki jest koszt energii z źródeł odnawialnych. 
 
Dyrektor ds. Rozwoju Spółki DOMREL Michał Wiśniewski odpowiedział, że energia z odnawialnych 
źródeł jest tańsza o połowę od źródeł energii konwencjonalnych. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś podziękował za udzielone informacje.  
 
Ad. 11. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski Radnych. 
 
Brak zapytań, interpelacji i wniosków Radnych.  
 
Ad. 12. Sprawy różne. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński w nawiązaniu do przedstawionej prezentacji powiedział, że będzie 
chciał zorganizować spotkanie robocze, aby wypracować stanowisko dotyczące ewentualnej 
budowy wiatraków na terenie Gminy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przypomniał o obowiązku złożenia przez Radnych 
oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia.  
 
Ad. 14. Zamknięcie obrad. 

   
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
XXXVII zwyczajną sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  

 
 
 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
/-/ Krzysztof Gawryś 
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